
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Camilla Bjerre og Mia Boisen 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Gæst Anders Hansen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Karla og Josefine 8B 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
07.04.2022 kl. 19-21 i Børnehuset 

Fraværende/afbud: Mia,  
Vi starter med en kort rundtur inde og ude. 
 

1. 
19:15 

Informationer 
Dialogmøde FBL og skolerne den 10/5 kl. 16:30-18:30. Alle bestyrelsesmedlemmer er 
velkomne. 
Dialogmøde FBL og dagtilbud den 7/6 kl. 16:30-18.30. Møde vedr. dagsorden den 5/4 kl. 
16.30-17. Camilla og Mia deltager. Deltagere i selve mødet (en forælder rep og en leder). 
32 børn er startet i TSFO starter mandag 4/4 
Skolen er med i Rynkebyløbet fredag 8/4 inkl. indsamling til børnelungefonden. Vi 
nedtoner den økonomiske del og har fokus på en god oplevelse for hele skolen. 
Frokostordning dagtilbud. Vi traf på sidste møde en beslutning om at takke nej. Syddjurs har 
senere udskudt beslutningen og emnet forventes drøftet på dialogmødet. 
Ukraine. Der er kommet en del flygtninge til Syddjurs. Pt. bor de fleste i Ryomgaard og 
skolebørn herfra samles på Marienhoffkolen. Ukrainere med opholdstilladelse har ret til at 
benytte skole og dagtilbud. 
Vi har hørt rygter om, at der 3-4 steder i vores skoledistrikt skulle komme flygtninge fra 
Ukraine, men vi har endnu ikke fået nogen henvendelse. Hvis vi får det, så vil vi tage rigtig 
godt imod dem i enten børnehus eller skole. De vil komme i den relevante gruppe/klasse ift. 
alder. I skolen vil vi supplere med ekstra danskundervisning.  
Da der også er fjernundervisning fra Ukraine og mange nok håber kun at være her kort – så 
er det usikkert om og i så fald hvornår, der kommer børn til os. 
Arbejdsdag børnehus 24/4. 
Vild natur. Workshop afholdt den 22/3. Vi venter nu på opsamlingen fra dagen. 

2. 
19:25 

Valg til skolebestyrelsen 
Valglisten har været tilgængelig siden uge 11, hvor LR sendte information ud til alle 
forældre på Aula. 
Sidste frist for at blive optaget på valglisten er fredag 8/4. 
Forældre er adviseret om valgmødet onsdag den 20/4 kl. 17:30-18:15. 
Yderligere udsendes efter mødet dd. 
Pernille, Mette og Anders deltager i valgmødet og vil fortælle nye forældre om arbejdet. 
 
Vi forventer fortsat, at der afholdes valg. Deadline for opstilling er 4/5.  
Herefter træffes afgørelse om valg/fredsvalg (bestyrelsesmødet 5/5). 
 
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/3 
Planlægning af Valgmøde 20/4 kl. 17.30-18.15. Der bliver mulighed for at møde nuværende 
bestyrelsesmedlemmer og forældreinformation mm 
Der er allerede kommet opstillere – og flere fra bestyrelsen ønsker at genopstille. Alle 
forældrerep. fra skolen er på valg – 5 stk.  Det er muligt at afkorte valgperioden – så man 
f.eks. kun opstiller for en 2-årig periode -der er også mulighed for forskudte valg. 
I vores bestyrelse er der umiddelbart stemning for at fortsætte med en 4-årig valgperiode 
der sikrer en større stabilitet i bestyrelsesarbejdet. 
  
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/2. 



 

 

Hvem ønsker at genopstille?  
Pernille og Mette genopstiller ikke. 
Hvordan får vi gode kandidater til at melde sig? 
Pba. forældremøder mm forventes der heldigvis nye kandidater, så vi igen kan afholde valg. 
Pernille og Lars er vores valgbestyrelse. 
Vi holder valgmøde 20/4 kl. 17:30 
Tidsplan: 
Snarest. Nedsættelse af valgbestyrelse (f.eks. skolens leder og best. fmd.) 
Uge 11.  Valgliste med stemmeberettigede. 
Uge 14.  Sidste frist for at komme på valglisten 
Uge 16.  Afholdelse af valgmøde (18.-22. april) 
Uge 18.  Afgørelse om evt. fredsvalg. Ellers udsendelse af valgmateriale og info om 
afstemning. 
Uge 19.  Valg 
Uge 22.  Valg afsluttes. 
1/6          Indberetning af valgresultat. 
               Konstituerende møde i ny bestyrelse 
1/8          Ny bestyrelse tiltræder 
Sept./okt.  Kursus for de nye bestyrelser i Syddjurs 

3. 
19:40 

Juniorklubben 
Opfølgende drøftelse. 
Robert orienterede. Bestyrelsen bakker op om opslag på Aula, hvor der søges frivillige 
hjælpere. 
Robert går videre med det og aftaler næste skridt direkte med klubben. 
 
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/3: 
Robert opdaterede os på snak med leder for klubben. 
Et af punkterne var mere faste aktiviteter og værksteder. Ligeledes forslag om at invitere 
pensionerede håndværkere – faglige ildsjæle ind – herudover var der mange forslag 
omkring dans, e-sport og idræt – musik mv. 
Der er svaret positivt fra Thomas Esbøl Nielsen (Ungdomsskolen) i forhold til flere af 
punkterne – men der er også nogle knaster i forhold til forslag, der i givet fald skal gælde 
alle Junior-klub tilbud i Syddjurs Kommune.  
Kan det være muligt for Klubben at købe store elever ind til aktiviteter? – Robert går videre 
med forslaget - elevrådsrepræsentanterne tænker, at det kunne være et godt initiativ – flere 
på de store årgange kunne godt bruge et fritidsjob.  
Bestyrelsen lægger skrivelse ud på AULA i forhold til at rekruttere pensionerede, der har 
kreative kompetencer og som kunne tænke sig at være ”gæsteundervisere”.  
 
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/2: 
Åben drøftelse og dialog med klubben om muligheder eftermiddage. 
I øjeblikket er der 21 børn i Juniorklub – mod tidligere omkring 40. Nedgangen skyldes 
formodentlig situationen omkring Corona, hvor rigtig mange tilbud har været aflyst samt den 
kraftige prisstigning.  
Børnene/brugerne er glade og tilfredse med tilbuddet – og mange har ytret ønske om, at 
komme på besøg. 
Der bliver mulighed for at invitere forældre og nye medlemmer på besøg i løbet af foråret 
Bestyrelsen efterspurgte informationsmateriale og billeder fra dagligdage og aktiviteterne i 
Klubben. Der er behov for, at er bliver gjort reklame for de mange gode aktiviteter. Forslag 
om, at der hver ugedag var en fast aktivitet i inden periode.  
Pba. drøftelsen tager Robert kontakt til klubbens ledelse. 
 

4. 
19:50 

Planlægningen af næste skoleår. 
Lars orienterer 
Vi er i gang med fag- og opgavefordeling. 
2 spor på alle årgange undtagen 1. og 2. kl. 



 

 

Vi forventer status quo på elevtal så ca. 375. 
Birte V og Helle H går på pension omkring sommerferie. Anne B holder orlov. 
Til gengæld kommer Rebecca og Julie tilbage fra barsel. Line er allerede tilbage, så vi 
forventer ikke, at der skal ændres yderligere i lærer/pædagoggruppen. 
Kommunale og lokale indsatsområder 
- ”God undervisning for alle”. Projekt videreføres i samarbejde med AP Møller fonden og  
  VIA efteruddannelse. Det betyder:  
      - kursus for udvalgte i indskolingen (mhp at få alle til at trives bedre og lære mere) 
      - temadage for ledelse og ressourcepersoner 
      - på Rosmus Skole forløb med co-teaching 
- særlig indsats omkring skolefravær i samarbejde med PPR og fam. Afd. 
- særlige indsatser for ord- og talblinde 
- ”Alle unge i uddannelse”. Styrket samarbejde med ungdomsuddannelser og uu-vejledere.  
   Hos os er vi ved at evaluere på projekt åben skole vi har lavet med Viden Djurs og SOSU. 
   Vi vil også gerne udvide samarbejdet med lokale virksomheder (kontakt til skolefesten?) 
- Vild Natur. Vi har haft en workshop i marts. Afventer opsamling på vores ideer. 
 

5. 
20:10 

Drøftelse af resten af valgperioden 
- Indhold/emner de sidste 2 møder 
- Afslutning? 
- Evaluering hvordan? 
Mødet 5/5 afholdes som normalt møde. 
Til mødet 16/6 inviteres de nyvalgte med. Vi starter 17:30 og spiser sammen ca. kl. 19 
 

6. 
20:58 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement, boden (abonnement, 
kortbetaling etc.) 
Onsdag 20/4 kl. 17:30 Valgmøde for nye kandidater 
Lørdag 30/4 kl. 10-22 Rock i Rusk 
Onsdag 4/5 Sidste chance for at stille op til bestyrelsen. 
Torsdag 5/5 kl. 19. Valg eller fredsvalg bestyrelsen, mulighed for sponsorer/fonde (Mia), 
skolefesten, aftaler med virksomheder 
Torsdag 2/6 kl. 17-20 Skolefest – miniby/Rosville 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning). Nye bestyrelse inviteres 
 

7. 
20:59 

Evt. 
Robert orienterer om forespørgsel ift skolebussen 

 


